
 

Eksternt referat 
8. bestyrelsesmøde, 10.-12. januar, GF24-GF25 

Pkt.   Tid  

 Lørdag  

1 Velkomst ved formanden  
Formanden gennemgår formalia: 

• Valg af ordstyrer 

Caroline Helene Hermansen er valgt som ordstyrer. 

• Valg af referent 

Lea Bay Pedersen er valgt som referent. 

• Godkendelse af dagsorden 

Vi dispenserer fra forretningsordenen, da punkt 9 er tilføjet efter 

dagsordenens udsendelsesdato. Den nye dagsorden er godkendt. Vi sletter 

punkt 6 og bytter rundt på punkt 8 og 9. 

Formand: Caroline Helene Hermansen 

Næstformand: Lea Bay Pedersen 

Lokalformand for Københavns Omegn: Magnus Herrmann 

Lokalformand for København: Aksel Justesen 

Lokalnæstformand for København: Ahmed Solaiman 

Lokalformand for Trekanten: Sara Bach Nielsen 

Lokalformand for Lolland/Falster: Madicken Luther 

Lokalnæstformand for Lolland/Falster: Samson Zion Ves Paepke, gik mellem 

punkt 10 og 11 

Lokalformand for Midtjylland: Merle Juhl Plesner 

Lokalnæstformand for Midtjylland: Sifka Mondrup 

Lokalformand for Sydsjælland: Damian Stenander 

Lokalnæstformand for Sydsjælland: Esther Ishøy 

Lokalformand for Nordsjælland: Sarah Beckwith 

Lokalformand for Sønderjylland: Marcus Vitus Seidler 

Lokalformand for Østjylland: Benjamin Zafarin 

Lokalformand for Østsjælland: Jonas Leo Nørgaard Foget 

Tillægsmandat for Midtjylland: Leah Wildau Rørbæk Duly 

09.00-09.05 



Tillægsmandat for Sjælland: Zander Hjorth 

Observatør: Matilde Bagge Frederiksen 

Observatør: Emilija Ziliute 

Vi er stemmeberettiget. 

Vi er 18 ud af 29 bestyrelsesmedlemmer og to observatører. 

Sifka Mondrup er valgt til stemmeudvalget. 

2 Status på sekretariatet 

Formandskabet giver status på: 

• Generalforsamlingen 2025 

• DMF-finalen 

• Arbejde efter juleferien 

• Team Politik 

09.05-09.15 

3 Politisk session 

Caroline gennemgår alle de vigtige aktører på skoleområdet, som DSE 

samarbejder med. 

Caroline gennemgår fora og formater som DSE sidder i: 

• Sammen og skolen 

• Forum for læreruddannelsen 

• Forum om fritiden 

• Konferencer 

• Derudover sidder vi i et utal af advisery boards, har en masse møder 

med samarbejdspartnere og deltagere i debatter og andet. 

Bestyrelsen snakker om hvordan man bedst repræsenterer DSE ud ad til, og 

hvem der ønsker at komme mere ud og repræsentere DSE, som ikke gør det 

så meget i forvejen. 

Bestyrelsen har en samtale om skolefravær, på baggrund af en radio 

udsendelse i P1, som Caroline deltog i. 

Caroline læser sit politiske notat højt “Fra prøvestress til læringssucces”.  

Bestyrelsen bliver delt ud på forskellige politiske arrangementer. 

09.15-11.15 

 Pause 11.15-11.30 

4 Status på Folkemødet 2025 

Laura kommer og fortæller hvad Folkemødet er. Vi har ikke længere et telt, 

men fokuserer på at deltage i flere debatter i stedet. Der skal fire 

bestyrelsesmedlemmer med til FM 2025 på Bornholm. Datoen for FM 2025 

er den 12. Til 14. juni. Mail med yderligere info og ansøgning, kommer 

senere. 

11.30-11.45 

5 Lokaltid 

Status på lokalafdelinger: 

11.45-12.15 



Midtjylland:  

- Holder andet møde på mandag. 

- Samt arrangeret et arrangement. 

- Mål opnået fra sidst. 

Nyt mål:  

- Alle kommer til næste møde. 

- Kommer videre med mærkesager. 

Nordsjælland:  

- Bålaften er måske skrottet, men alt er booket og planlagt. 

- Borgmester aften er undervejs, det praktiske er undervejs. 

Nyt mål: 

- Holde et møde. 

- Komme ordentligt i gang igen. 

Sønderjylland:  

- Arrangementet er blevet udskudt og holdes med DSE Trekanten. 

- LB er samme størrelse som sidst. 

- Naja Münster er ikke LB’er. 

Nyt mål:  

- Få fundet mærkesager. 

- Samt flere medlemmer. 

Trekanten:  

- Mødet er afholdt. 

- Debatindlæg er sendt afsted. 

Nyt mål:  

- Færdiggjort et arrangement, så det er klar til afholdelse. 

- Debatindlæg skal godkendes af Politikken. 

Københavns Omegn: 

- Arrangementet er ikke afholdt endnu, men der holdes møde på 

onsdag. 

Nyt mål:  

- Arrangement skal være planlagt inden næste gang. 

København:  

- Arrangementet er under planlægning. 

- Social-dag var godt. 

- De to møder er afholdt. 

- De har dog ikke hvervet flere. 

Nyt mål:  

- Afholde et godt arrangementet. 



- Planlægge det store arrangement til GF. 

- Ny og bedre kultur i LB. 

Himmerland: 

- Møde er ikke afholdt. 

- Afdelingen har skrevet et høringssvar. 

Nyt mål:  

- Samme mål som sidst. 

Sydsjælland:  

- Ingen fuld lokalafdeling, men masser af medlemmer, mangler dog 

kun to. 

Nyt mål  

- Holde et arrangement med 25 deltagere. 

- Fuld LB. 

Lolland-Falster: 

- Interne mål for arrangementet er opfyldt. 

Nyt mål: 

- Have planlagt et arrangement til afholdelse i februar. 

- Mindst ét nyt medlem. 

- To fysiske møder. 

Østsjælland: 

- Mødet er ikke afholdt. 

- Gruppen er oprettet. 

- Møde på vej. 

Nyt mål: 

- Theo og Elias skal med i LB’en. 

Østjylland: 

- Lea kom i kontakt med Benjamin  

Nyt mål: 

- Flere medlemmer. 

- Holde et møde. 

Sydvestjylland:  

     - Gruppen er skabt. 

     - Mødet er planlagt. 

Mål til næste gang:  

- Holde et online møde. 

 Frokost 12.15-12-45 



6 Lokaltid fortsættes 

Punkt slettes 

12.45-13.30 

7 Status/opdatering fra Team PL 

Josephine og Jens fra Team PL kommer ind og fremlægger en mundtlig 

status på PL, og det nye koncept. PL-teamet har lavet PL kasketter, og vil 

høre hvad bestyrelsen tænker. 

13.30-13.50 

8 Status på udvalg – rykkes til efter pausen 

Politisk udvalg/PU: 

Der var et møde, hvor de kun var to, så har de møde igen på mandag. Der 

sker ikke så meget i politisk udvalg. 

Aktivitetsudvalget/AU: 

AU har et møde på onsdag, som er det første møde de har med Pippi, som 

ny ansvarlig for AU. Indtil da er der ikke sket så meget. De skal have fundet 

ud af, hvad AU skal bruges til. De har, indtil videre, kun lavet aktiviteter til 

stormøderne, det kan de ikke bruge alt tiden på. 

SoMe udvalget:  

Der er ikke nogen, der kalder ind til møderne. Men de vil til at holde flere 

møder fremover. 

 

Caroline og Lea gentænker ny struktur for udvalgene, og præsenterer det på 

næste bestyrelsesmøde. 

13.50-14.05 

 Pause 14.05-14.20 

9 God bestyrelsesskik v. René Gade – rykkes til før pausen 

DSE’s sekretariatschef, René Gade kommer ind og snakker med bestyrelsen 

om, hvordan man agerer i en bestyrelse, både lokalt og nationalt, hvordan 

man er overfor hinanden og taler om/med hinanden udenfor 

bestyrelseslokalet. Han snakker med bestyrelsen i ca. en halv time, og 

derefter har bestyrelsen mulighed for at komme med spørgsmål og 

feedback. Dette kan også videregives til Lea og Caroline efter mødet, som 

viderebringer det anonymt til René. 

Bestyrelsen var overordnet positive for Renés samtale og synes de fik noget 

ud af det. 

14.20-14.50 

10 Skriv debatindlæg  

Caroline holder debatindlægskursus for de nye bestyrelsesmedlemmer. Alle 

går i gang med at skrive et debatindlæg eller selv eller sammen med nogle 

andre, om et valgfrit emne, inde for skoleområdet. 

14.50-17.00 

 Søndag  

11 Idéer til udsmykning af sekretariatet 09.00-09.45 



Lea og Caroline viser PowerPoint fra Jacob Møldrup, om idéer til 

udsmykning ad gangen og formandskabsvæggen. 

Bestyrelsen går ud i grupper af to til tre og kommer med andet input til 

ændringer på sekretariatet: 

Gruppe 1: 

• Der er en helt hvid væg ved korkkontoret. Så man kunne 

formandskabsvæggen der, fordi den vil fortsætte der, hvis man stod 

foran den nuværende formandskabsvæg. 

• Professionel graffitivæg et sted på sekretariatet.  

Gruppe 2: 

• Man kunne godt få noget skrift/DSE-hånden på receptionsbordet.  

• Væggen overfor receptionen mangler et eller andet. Evt. Plakater.  

• Male køjesengene i bestyrelsens sovelokale. 

Gruppe 3: 

• Der er lidt nederen i loungen. Det er meget firkantet, og klamt/grimt 

tæppe. 

Lea og Caroline nævner at der kommer en stikkontakt i loungen i løbet af 

næste uge, så man kan slukke lyset. 

Gruppe 4: 

• Male en af de hvide vægge, bl.a. den hvide væg ved receptionen, 

med noget abstraktkunst. 

Gruppe 5: 

• Sofaen i loungen er lidt skæv og kunne udskiftet. 

• Et logo på den store hvide væg ved den ene indgang ved 

receptionen. 

• Man kunne lave et knæk over vinduer ved formandskabsvæg. 

Gruppe 6: 

• Der mangler papirdespenser på toilettet ved køkkenet, og den første 

dørs lås virker ikke. 

12 Fortsæt debatindlæg 

Bestyrelsen går nu ud igen, og fortsætter på gårsdagens debatindlæg. Alle 

fik påbegyndt et debatindlæg, men kun få nåede at blive færdige. Man kan 

sende sit debatindlæg til Caroline via mail, og så retter hun det igennem. 

09.45-11.25 

13 Evt. 

VIGTIGT: Vi laver om på måden man tilmelder sig. Så derfor kommer der 

tilmeldingslink til næste bestyrelsesmøde, med referatet. Dette giver 

bestyrelsen forrang til møderne. En uge før bestyrelsesweekenden åbner vi 

linket på Nemoa, så alle kan tilmelde sig. Dette gør vi, da brandtilsynet kun 

tillader et hvis antal overnattende gæster, og der kan risikere at komme mere 

end tilladt, nu da bestyrelsesmøderne er åbne igen. 

11.25-11.30 



Evaluering: 

Mødedelene: 

Bestyrelsen synes ikke der var så meget indhold på mødedelene. Det 

anerkender Lea og Caroline, og siger at det skyldes at sidste 

bestyrelsesmøde lå lige op til juleferien, så der er ikke sket så meget siden 

sidst. Renés samtale var mega god. 

Maden: 

Maden var rigtig lækker, risen var lidt dårlig. Shabnam og Laura var nogle 

rigtige gode aktivister. Rasmus måtte gerne komme igen dog. 

Kiosken: 

Der skal mere sukker i kiosken. En frivillig må gerne hjælpe til med indkøb 

til kiosken. 

Andet: 

Man skal være stille i bestyrelsens sovelokale om aftenen/natten. 

 

 


